
PROTOKOL NT XI/20

z sesji Rady Gminy Horodlo odbytej w dniu

30 stycznia 2020 roku.

Godzina r ozp o czEcia obrad :

Godzina zakofrczenia obrad :

9:00

10:50

Miejsce obrad: Gminny Osrodek Kultury w Horodle.

W obradach sesji udzialwziEli radni:

l.Artur Gol4b

2.Katarryna Gol4b

3 . Gr ze gor z Haczkiewic z

4.Andrzej Janusz

5 .Grzegorz KaZmierczuk

6.Pawel Klosiriski

7.Ewa Romariczuk

8.Adam Rudawski

9.Leszek Slotwiriski

l0.Wieslaw Smolej

II.Barbara Stadnicka

1 2.Ireneusz Wierzbicki

l3.Tomasz Zienkiewicz

14. Salgga Zbtgniew

Ponadto w obradach udzial wzigli:

1. W6jt Gminy Horodlo- PanKrzysztof BoZek

2. Sekretarz Gminy Horodlo -PanGrzegorzlefina

3.Skarbnik Gminy Horodtro - Pani Marta Maciejewska

4.Dyrektor ZS w Horodle - Pan Jan Hajkowski

5.Dyrektor SP w Strzy2owie - Pani ElzbietaDenys



6.Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Horodle - Pani Stanislawa Czujka

7. Kierownik GOPS w Horodle - Pani Edyta Grabarczuk

8. Kierownik GZK w Horodle - Pan Andrzej Paszek

9. Wicedyrektor ZS w Horodle - Pani Agnieszka Harpeniuk

10. Soltysi

1 1. Mieszkafrcy gminy oruz nauczyciele.

Porz4dek posiedzenia:

l.Otwarcie sesji oraz stwierdzenie kworum.

2.P rzy j Ecie porz4dku obrad.

3 .Przyj gcie protokolu obrad z poprzedniej sesj i.

4. Podjgcie uchwal w sprawach:

1) w sprawie przyjgcia planu pracy Rady Gminy Horodlo na2020 rok
2) Uchwala zmrenraJqca uchwalg w sprawie przyjEcra plan6w pracy komisji na2020

r.
3) Uchwala zmreniajqca uchwalg w sprawie ustalenia szczeg6lov,'ych zasad

ponoszenia odplatnoSci zapobytw oSrodku wsparcia udzielajqceeo tymczasowego
schronienia osobom bezdomnym;

4) w sprawie wysokoSci stawek oplat za zqgcie 1 m2 pasa drogowego dr6g gminnych
zarzqdzany ch pr zez Gming Horo dlo ;

5) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Miasta Zamolt w formie dotacji
celowej na wsp6lfinansowanie Schroniska dla bezdomnych zwierzEtw Zamolciu

6) w sprawie zamrarulikwidacji poprzezwygaszenie Liceum Og6lnoksztalc4cego im.
Unii Horodelskiej w Horodle wchodz4cego w sklad Zespolu Szk6l przy ul.
Pilsudskiego 58 w Horodle

5. Interpelacje i zapytania radnych

6. Sprawy r52ne

7. Zakonczenie obrad

Ad1

Jedenast4 sesjg Rady Gminy Horodlo otworzyN Przewodniczqay Rady Gminy Pan Pawel
Klosiriski, kt6ry powital wszystkich uczestniczqcych w obradach.

Na podstawie listy obecnoSci i zalogowin radnych do systemu stwierdzil quorum oraz
prawomocnoSd obrad.

Zal. Nr 1



Ad2

PrzewodniczEcy Rady Gminy Horodlo przedstawit porz4dekobrad, kt6ry radni otrzymali
wraz zmateriaNami na dzisiejsz4 sesjg.

Zapytal, czry squwagi do porz4dku obrad.

GLos zabraN W6jt Gminy Horodlo, wnosz4c o przyjgcie do porz4dku obrad uchwaly w sprawie
zmiuty budzetu na2020 rok, zwi4zanq ze zmian4 fundusz6w w niekt6rych solectwach.
Nastgpnie zaproponowal,by wycofad zporz4dku obrad uchwalg w sprawie zarniaru
likwidacji poprzez wygaszenie Liceum Og6lnoksztaNcqcego im. Unii Horodelskiej w Horodle
wchodz4cego w sklad Zespolu Szk6l przy uI. Pilsudskiego 58 w Horodle, przedstawiaj4c
aktualn4 sytuacje zwiqzanqztymproblemem i efekty konsultacji spolecznych oraz ze
Srodowi ski em navczyciel skim.

Przewodni czqcy zapytaN czy s4 jakieS uwagi odnoSnie aktualnie zaproponowanego porz4dku
obrad.

Nastgpnie gLos zabral dyrektor Liceum Og6lnoksztaN.cqcego w Horodle Pan Jan Hajkowski.
Podzigkowatr onza danie mo2liwoSci dalszego dziaNaniaplac6wki. Przedstawil plan dzialania
maJqcy na celu rczw6j iutrzymanie Liceum. Stwierdzil, iZ planowane jest utworzenie klas
migdzynarodowych, w kt6rych uczylaby sig mlodzieZ z s1siedniej Ukrainy, a kuratorium
wyrazazgodE natak4 innowacjg, sprawdzaj4c4 sig w wielu innych szkotrach.

Innych uwag nie bylo, wigc przyst4piono do glosowania nad zaproponowanym porz4dkiem
obrad. Porz4dek obrad zostaL vzyiety 13 glosami "za" , 0 ,,sprzeciw", 1 radny ,,wstrzymil.
sig".

Wynik glosowania stanowi zaNqcznikNr 3 do protokolu.

Ad3

Przewodniczqcy Rady zapytal, czy s4 pytania lub uwagi do protokolu obrad zpoprzedniq
sesji.

Pytari nie zgloszono.

Przyst4piono do glosowania nad przyjgciem protokolu obrad poprzedniej sesji . Protok6l
obrad zpoptzedniej sesji zostaNprzyjQty 14 glosami ,,za",,,przeciw"- 0,,,wstrzymuj4cych
sig"- o.

Wynik glosowania stanowi zaLqcznlkNr 4 do protokolu.

Nastgpnie po konsultaqi zprzybylymi na sesjg goSimi, Przewodniczqcy zarzqdziNprzerwg w
obradach.

Ad 4IT

W sprawie prryjgcia planu pracy Rady Gminy Horodlo na2020 rok.



PrzewodniczEcy odczytaNprojekt uchwaly NrXIl74l20 Rady Gminy Horodlo w sprawie
przyjgciaplanu pracy Rady Gminy Horodlo na2020 rok, a nastgpnie zapytaL czy s4 jakies
uwagi, bqdlpytania odnoSnie planu pracy Rady Gminy.
Uwag me zglaszano.
Przyst4piono wigc do glosowania nad uchwal4.
UchwalaNrXI1T420 zostaNaprzyjgta 14 glosami radnych za,przeciw- 0, wstrzymuj4cych
sig- 0.

Wynik glosowania stanowi zaLqcznikNr 5 do protokolu.

Ad 4t2
Uchwala zmieniajqca uchwalg w sprawie przyjgciaplan6w pracy komisji na2020 r .

Przewodnicz1cy odczytat projekt uchwaly NrXIll5l20 Rady Gminy Horodlo w sprawie
przyjgcia plan6w komisj i na 2020 rok.
Uwag do uchwaly nie bylo.
Przyst4pion o zatem do glosowania nad uchwal4.
Uchwala Nr XI|T 5120 zostala przyjEta 14 glosami za, przeciw - 0, wstrzymuj4cych sig - 0.
wynik glosowania w sprawie uchwaly stanowi zalilcznikNr 6 do protokolu.

Ad 4t3
Uchwala zmreniajqca uchwalg w sprawie ustalenia szczeg6lov,rychzasadponoszenia
odpiatnoSci zapobyt w oSrodku wsparcia udzielaj4cego tymczasowego schronienia osobom
bezdomnym.

Przewodniczqcy udzielil glosu Pani Edycie Grabarczuk - kierownikowi Gminnego Osrodka
Pomocy Spolecznej. W swoim wyst4pieniu przedstawila,iz zmianauchwaly jest zwr4zanaz
nowerizacjq ustawy o opiece spolecznej, do kt6rej nale2y sig dostosowa6.
NastEpnie PrzewodniczEcy zapytal. uczestnik6w sesji, czy zglaszal4 jakieS pytania lub uwagi.
Po stwierdzenrubraku uwag, przeczytaNprojekt uchwaly NrXIl76120 zmieniaj4cej uchwalg w
sprawie ustalenia szczeg6lowych zasad ponoszenia odplatnoSci zapobyt w o6rodku wsparcia
udzielaj 4c ego tymczasowego schronieni a o sobom bezdomnym.
Pan Przewodniczqcy zarzqdzil glosowanie nad uchwal4.
Uchwala NrXIl76l20 zostaNaprzyjgta 14 glosami za,przeciw - 0, wstrzymuj4cych sig - 0.
wynik glosowania w sprawie uchwaly stanowi zalqcznikNr 7 do protokolu.

Ad 4t4
Uchwala w sprawie wysokoSci stawek opLat za zqEcie 1 m2 pasa drogowego dr6g gminnych
zarzqdzany ch pr zez Gming Horodlo.

PrzewodniczEcy oddal glos Panu W6jtowi, kt6ry przedstawil problematykg tej uchwaly.
Glownie zv,nacajqc uwagg na wykorzystywanie pasa drogowego przezprzedsigbiorstwa
telekomunikacyjne i stawek ztymzwiqzanych. Nie wszyscy mieszkaricy maj4dostgp do
internetu, za{ obnihenie stawek za oplaty za zajEcie 1m2 pasa drogowego dla przedsigbiorstw
telekomunikacyjnych uatrakcyjni tereny gminy Horodlo dla wspomnianej branzy i umoZliwi
nowe inwestycje slu?4ce mieszkaricom naszej gminy.



Kolejnym m6wc4 byl przedstawiciel Hrubieszowskiej Telewizji Kablow ej -tr ukaszpalycki.
Przedstawial problemy zwiqzane m.in.: znowqustaw4 telekomunikacyjn4, kosztami
instalowania Swiatlowodu w pasach drogowych, problemach w uksztaliowaniu terenu i
zalesienia, klad4c nacisk na stawki zakorzystania z pasadrogowego. Poinformowal r6wnie2
o planach budowania wierz telekornunikacyjnych na terenie gminy, kt6re pozw alaNyby na
lepszE dostgpnoSi internetu dla mieszkafc6w, do kt6rych doprowadzenie Swiatlowldu jest
ko sztowne, cho ciaAby ze w zglgdu na zale sienie.
Radny Tomasz Zienkiewicz zadalpytanie, czy HTK posiada juz dziaNkiumozliwiaj4ce
budowg wierz telekomunikacyj nych na terenie Gminy Horodlo.
Przedstawiciel HTK odpowiedzial, 2e w tej chwil i jeszcze nie. W tej chwili s4 jedynie
wytypowane do zakupu.
Pytanie do przedstawiciela HTK zglosil Radny zbigniew SalEga. zwrociluwagg, ze
podnoszone s4 podatki przedsigbiorcom i rolnikom prowadzqcym dzialalnoSi na terenie
gminy i sprzeciwia sig, by zmniejszal oplxy dla przedsigbiorstw telekomunikacyjnych. A
HTK pr6buje swego rodzaju szantahtwobec Rady Gminy Horodlo, uzaleaniqqclnrvestycjg
od obnizenia podatku. Nie ma te2 2adnychgwarancji, ze mimo obnizenia wsptmnianeg;
podatku, w przyszLo_Sci HTK nie zwigkszy oplat odbiorcom internetu z terenu naszejgminy.
Przedstawiciel HTK przedstawiL,Zekoszty ukiadania Swiatlowodu podziemn.go r? U-Aro
wysokie. Budowana przezni4 sied bgdzie dostgpna dla wszystkich operator6w
telekomunikacyjnych. HTK otrzymala dotacjg, ale nie moae ona byd przeznaczanana
utrzymywanie instalacji, a jedynie na budowg.
Radny Salgga zapytal czy obnihenie podatku nie do kwoty 5 zlotychzam2, a o polowg, czyli
do 10 zN.otych nie bytoby satysfakcjonuj4ce dla HTK. Atakae zwrdciluwagg, ze jego iOuni.-
odcinek kabla, kt6ry HTK ma zamiar uNoiry(, do miejscowoSci Cegielnia, jeit duzo kr6tszy od
tego, jaki jest w planach HTK.
Przedstawiciel HTK odpowiedziaN,iztaka dlugoSi wynika nie tylko z doprowadzenra
Swiatlowodu do miejscowoSci, ale te2 jest zwi1zanazukLadamem go w samej miejscowoSci
do poszczeg6lnych gospodarstw. PowiedziaL tez, 2e ul<Nadartia instalacji jest uzaleaniona od
stawek podwykonawc6w, kt6re nie ulegaj4 zmniejszeniu.
Kolejne pytanie zadal Radny Ireneusz Wierzbicki. ZapytaL dlaczego uloZenie tak kr6tkiego
odcinka Swiatlowodu, kt6ry ma byd poloZony do miejscowoSci Cegielnia, jest tak durry.
Przedstawiciel HTK oznajmll, Zekoszty generuj4 nie tylko materialy czy iobociznu, iI" t"z
niezbgdne dokumenty, pozwolenia.
Pytanie zglosilar6wniel,jedna zpanw publicznoSci, chc4c sig upewni c,2e dobrze
zrozumiala temat dostgpnoSci internetu w miejscowoSciach Matcze i Cegielnia.
Przedstawiciel HTK potwierdzil,2e zobowiqz4 siE notarialnie do objgcia wszystkich dom6w
we wspomnianych miejscowoSciach sieci4 internetow4.
Glos ponownie zabraN radny Zbigniew Salgga, wracqqc do swego poprzedniego pytania,
dotyczEcego dlugoSci odcinka sieci do miejscowoSci Cegielnia.Dlaczego HTK m6wi o 5km,
anieolkm.
Przedstawiciel HTK oznajmil, 2e instalacja nie jest ukladana nie tylko przy drogach.
Planowany jej przebieg jest wynikiem konsultacji przeprowadzanychimieszkincami i mapy
dr6g nie odzwiercie dlajq mapy utrohenia Swiatlowodu.
Glos zabraNa Pani Aldona Szargan, sktradaj4c apel do Rady, by ta pamigtala o mieszkaricach i
nie przekreSlala szans zwrqzanych z rczbudow4 sieci, aby mieszkaricy Cegielni nie czuli sig
pomijani.
Nastgpnie glos zabral Pan Radny Tomasz Zienkiewicz, apelujqcby zakonczyc jultgkl6tnig o
1200 zNotych i dbaj4c o dobro mieszkaf,c6w przeprowadzii glosowanie nad kwesti 4 obni2enia
stawki.



W wyniku braku dalszych pytin, Pan Przewodniczqcy przeptowadzil glosowanre za
obnizeniem stawki do 5 zNotych
Stawka zostala obnizona. ,,2a" obnizeniem stawki glosowalo l1 radnych,2byLo ,,przeciw,,,7
,,wstrzymal sig".
wynik glosowania w sprawie stanowi zal4cznikNr 8 do protokolu.

Przewodnicz1ay odczytal projekt uchwaly NrXIl77l20 Rady Gminy Horodlo w sprawie
wysokoSci stawek oplat za zqgcie 1 m2 pasa drogowego dr6g gminny ch zarzqdzanych przez
Gming Horodlo.
Przeprowadzono giosowanie nad uchwal4.
Uchwala Nr XIll7 120 zostala przyjEta 12 glosami za, I radny byl przeciw, 1 wstrzymal sig.
wynik glosowania w sprawie uchwaly stanowi zal4cznikNr 9 do protokolu.

Ad 4t5
W sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Miasta Zamo36 w formie dotacji celowej na
wsp6lfi nansowanie s chroni ska dla bezdomnych zwier z4t w zamo {;ciu.

Nie wnoszono zadnych pytaf, i uwag co do uchwaly, wigc Pan Przewodni czEcy od,czytaNtrefi(,
Uchwaly Nr XI/78l20 Rady Gminy Horodlo, w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla
Miasta Zamo{(, w formie dotacji celowej na wsp6lfinansowanie Schroniska dla bezdomnych
zwierzqt w ZamoSciu.
NastEpnie przeprowadzil glosowanie nad proj ektem.
Uchwala Nr XI/78l20 zostalaprzyjEta 14 glosami radnych za,przeciw - 0, wstrzymujg sig - 0.
wynik glosowania w sprawie uchwaly stanowi zal4cznikNr 10 do protokolu.

Ad 4t6
Uchwala w sprawie zmiany uchwaly budzetowej narok2020

PrzewodniczEay oddal glos Pani Skarbnik Urzgdu Gminy - Marcie Maciejewskiej, kt6ra
wyjaSnila potrzebg przesunigi w budZecie ze wzglEdum.in.: na potrzebg ukofrczenia Domu
Seniora w miejscowoSci Matcze. W ostatnim czasie udalo sig r6wnie2 wygospodarowa6
dodatkowe mozliwo Sci fi nansowan ia i o szczgdno S ci w budZecie.

Pytari do uchwaly nie bylo.

PrzewodniczEcy odczytaN projekt uchwaly NrXIl79l20 Rady Gminy Horodtro w sprawie
zmrarry uchwaly budzetowej na rok 2020, po czym zarz4dziN glosowanie.

Uchwala Nr XIl79l20 zostaLa przyjgta 14 glosami za, 0 - przeciw,O radnych wstrzymuj4cych
sig.

Wynik glosowania stanowi zatEcznrkNr 11 do protokolu.

Ad5
Interpelacje i zapytania Radnych

Glos zabrala Pani Radna Barbara Stadnicka. Zwrocilauwagg, iz niekt6re osoby, twierdz5,2e
zamyka ona liceum. WyjaSniala,2e nigdy nie miala zarnrarrdoprowadzania do likwidacji
Liceum Og6lnoksztalc4cego w Horodle.



Ad6

Sprawy r6zne

Nikt nie przedstawilLadnychtemat6w do dalszej dyskusji.

Ad7

Zakofrczenie obrad

Przewodniczqcy Rady Gminy podzigkowal radnym orazwszystkim obecnym w obradach i
zakohczyl jedenast4, Sesjg Rady Gminy Horodlo.

Na tym obrady zakofrczono

Przewodnicz Horodlo


